

[Für die deutsche Version klicken Sie hier](#)

## ENGLISH

### EVENTS

#### **Panel discussion "Freedom, Peace, Security and Development: The United Nations between aspiration and reality", Düsseldorf/virtual (27 October 2020)**

The United Nations was founded 75 years ago against the background of World War II to preserve world peace and promote international understanding. On 27 October 2020, Conrad Schetter, Anna-Katharina Hornidge (Director, German Development Institute) and Ulrich Schlie (Henry Kissinger Professorship, Center for Advanced Security and Strategic Integration Studies) will discuss the role of the United Nations with regard to peace, security and development—also considering current challenges. The panel discussion, moderated by Jakob Rhyner (Scientific Director, Innovation Campus Bonn, formerly United Nations University), is organised by the State Chancellery of North Rhine-Westphalia and will take place both on- and offline.

Registration as of the beginning of October (mailing to follow)

Contact: Susanne Heinke at [pr@bicc.de](mailto:pr@bicc.de)

#### **CoRE-NRW network meeting 2020, online (8 October 2020)**

"Democratophobia, misanthropy, willingness to use violence—Right-wing extremism and Islamism in the focus of extremism research in NRW" is the topic of this year's CoRE-NRW network meeting on 8 October 2020, 13:00-16:00, online via Webex.

[CoRE-NRW](#)—"Connecting Research on Extremism in North Rhine-Westphalia"—is a scientific network dealing with the conditions and forms of extremist radicalisation and effective countermeasures. It is supported by the Ministry of Culture and Science of the State of NRW (MKW) through a coordination office located at BICC in Bonn.

[Further information](#) | Contact: Maurice Doering at [doering@core-nrw.de](mailto:doering@core-nrw.de)

## **Conference on the Sustainable Development Goals, Berlin (5 October 2020)**

In the framework of the “Sustainable Development Goals (SDG) Conference 2020), which takes place on 5 October 2020 in Berlin, Markus Rudolf will participate as discussant in the panel “The Global Compacts on Refugees & Migration and SDGs: Frameworks for Accountability or Bureaucratic Hyperbole”.

[Further information](#) | Contact: Markus Rudolf at [markus.rudolf@bicc.de](mailto:markus.rudolf@bicc.de)

## **Annual Conference of the Advisory Board to the Federal Government for Civilian Crisis Prevention and Peacebuilding, online (2 October 2020)**

As part of the Annual Conference of the Advisory Board to the Federal Government for Civilian Crisis Prevention and Peacebuilding on "What do crises teach us? Civilian crisis prevention in Germany and the EU", Andreas Heinemann-Grüder co-organises the two panels "Irregular Armed Groups – Privatization of Security?" and "The Future of Africa: Do strategies respond to challenges and opportunities of the continent?". The conference takes place on 2 October 2020 in a virtual format.

[Further information](#) | Contact: Andreas Heinemann-Grüder at [heinemann-grueder@bicc.de](mailto:heinemann-grueder@bicc.de)

## **3rd session of the Webinar Series: “Zooming in on Migration and Asylum”, online (29 September 2020)**

The webinar series “[Zooming in on Migration and Asylum](#)”—a collaboration of the [TRAFIG Project](#) and the Horizon 2020 sister projects [AdMiGov](#), [MAGYC](#) and [MIGNEX](#)—held its third session on 29 September 2020 with over 640 registered participants.

With a view to contributing to the discussion on the EU’s “New Pact on Migration and Asylum”, the webinar organised by [AdMiGov](#) examined how access for third-country nationals is framed through the law and political economy of entry governance and discussed how access effectively takes place, looking at operational case studies conducted at the air (Belgium), land (Poland) and sea (Greece) external borders of the European Union.

[Further information](#) | Contact: Benjamin Etzold at [benjamin.etzold@bicc.de](mailto:benjamin.etzold@bicc.de)

## **Expert discussion on GCM, GCR and CRRF (29 September 2020)**

Markus Rudolf took part as a panellist in the expert discussion on the Global Compact for Migration (GCM), the Global Compact for Refugees (GCR) and the Comprehensive Refugee and Reintegration Framework (CRRF) on 29 September 2020, which was organised by the Friedrich-Ebert-Foundation (FES).

Contact: Markus Rudolf at [markus.rudolf@bicc.de](mailto:markus.rudolf@bicc.de)

## **Online discussion “A new climate for peace—Fighting climate change. Preventing violence”, online (21 September 2020)**

As part of the Bonn Peace Days 2020, Conrad Schetter, together with Birgit Sippel (MdEP) and Koko Warner (United Nations Climate Change Secretariat) discussed threats and measures of how to combat risks to the climate and peace on 21 September. The event, organised by BICC, Brot für die Welt, Friedrich-Ebert-Stiftung (FES) and Plattform Zivile Konfliktberatung, took place online.

[Further information](#) | Contact: Susanne Heinke at [pr@bicc.de](mailto:pr@bicc.de)

## **Parliamentary Breakfast on the Peace Report 2020, Düsseldorf (18 September 2020)**

To discuss the challenges facing the State of NRW from a peace policy perspective, the President of the NRW State Parliament, BICC and INEF organised a Parliamentary Breakfast at the NRW State Parliament on 18 September. Johannes Vüllers and Conrad Schetter, co-publishers of the Peace Report, also discussed issues of crucial importance for this federal state, such as extreme right-wing tendencies, politically or religiously motivated incitement on the Internet, social protests and the situation of refugees in the wake of violent conflicts.

Contact: Susanne Heinke at [susanne.heinke@bicc.de](mailto:susanne.heinke@bicc.de)

### **3rd virtual conference of the German Network of Forced Migration Researchers and FFVT (17–19 September 2020)**

The project "Forced Migration and Refugee Studies: Networking and Knowledge Transfer (FFVT)" supported the third conference of the German Network of Forced Migration Researchers "Contexts of Displacement, Refugee Protection and Forced Migrants' Lives", which took place from 17 to 19 September 2020. With more than 80 individual events in German and English and more than 900 participants from 47 countries, this virtual conference was the largest conference on Forced Migration and Refugee Studies in Germany to date.

BICC was also able to actively contribute its expertise in forced migration research: Among others, Benjamin Etzold, and Maarit Thiem, responsible at BICC for the [TRAFIG project](#), discussed in the "World Café: Research ethics in refugee and forced migration studies–international perspectives", while Markus Rudolf presented the field research in Ethiopia, conducted in the framework of this project as well as his paper "The role of translocal connectivity in the lives of Eritrean refugees". Furthermore, Elke Grawert presented the [cooperation project](#), Katja Mielke and Ester Serra Mingot participated as representatives of the BICC research project "[Trajectories of reintegration: The impacts of displacement, migration and return on social chance](#)" in the panel "(How) Does class matter in reintegration processes of refugees and migrants?" and Simone Christ and Tim Röing, who participated in the panels "Translocal Lives and connectivity under conditions of displacement" and "(Dis-)continuities of experiences of conflict and violence", addressed findings from their project "[Between civil war and integration–Refugees and the challenges and opportunities of societal change in North Rhine-Westphalia](#)".

[Further information](#) | Contact: Elke Grawert at [elke.grawert@bicc.de](mailto:elke.grawert@bicc.de)

### **19th Networking Workshop "Forced Displacement and Development", Berlin (9 September 2020)**

Markus Rudolf organised the 19th Networking Workshop "Forced Displacement and Development" with participants from BICC, Deutsche Gesellschaft für Internationale Zusammenarbeit (GIZ), German Development Institute (DIE) and Stiftung Wissenschaft und Politik (SWP) on "Return and reintegration in international cooperation frameworks, implementation and lessons learned", which took place in Berlin.

Contact: Markus Rudolf at [markus.rudolf@bicc.de](mailto:markus.rudolf@bicc.de)

## **Virtual Workshop to develop advanced training on Disarmament, Demobilisation and Reintegration (DDR) (1–3 September, 8–9 September 2020)**

Due to the COVID-19 pandemic, the BICC project “Support to the Revision and Dissemination of the United Nations Integrated Disarmament, Demobilisation and Reintegration Standards (IDDRS)” had to shift three planned face-to-face Training of Trainers (ToT) workshops online. The team, together with the United Nations Institute for Training and Research (UNITAR), is therefore currently working on a new IDDRS online training curriculum, taking into account the latest developments in the ongoing IDDRS revision.

In preparation for the curriculum development, BICC together with UNITAR organised a five-day virtual workshop on online training course development which took place from 1 September to 9 September. The workshop brought together DDR experts from the United Nations, the African Union as well as the Integrated DDR Training Group (IDDRTG) and provided a forum for experts to discuss the direction of the new DDR course. Additionally, the different training institutions shared information on new approaches and lessons learned in DDR training in light of the global pandemic.

The newly developed virtual course is to be designed and implemented by BICC and UNITAR in the last quarter of 2020.

Contact: Claudia Breitung at [claudia.breitung@bicc.de](mailto:claudia.breitung@bicc.de)

## **Project newsletter “Forced Migration and Refugee Studies: Networking and Knowledge Transfer”**

The project “Forced Migration and Refugee Studies: Networking and Knowledge Transfer” (FFVT, 2020–2024) strengthens interdisciplinary research on forced migration and refugees in Germany. News from the project and the research field as well as information on events and publications will be published regularly in the FFVT Newsletter from October 2020 onwards.

[Further information and registration](#) | Contact: Ann-Christin Komes at [ann-christin.komes@bicc.de](mailto:ann-christin.komes@bicc.de)

## **NEW PUBLICATIONS**

[Jacobs, C., Ferreira, N., Roman, E., Etzold, B. \(2020\). Policies should better support people trapped in long-term refugee situations. The Conversation. \[https://theconversation.com/policies-should-better-support-people-trapped-in-long-term-refugee-situations-141923?utm\\\_source=twitter&utm\\\_medium=bylinetwitterbutton\]\(https://theconversation.com/policies-should-better-support-people-trapped-in-long-term-refugee-situations-141923?utm\_source=twitter&utm\_medium=bylinetwitterbutton\).](https://theconversation.com/policies-should-better-support-people-trapped-in-long-term-refugee-situations-141923?utm_source=twitter&utm_medium=bylinetwitterbutton)

[Mutschler, M. \(2020\). Rüstungskontrolle neu lernen. WeltTrends, 28\(167\), 19-23.](#)

[Wulf, H. \(2020\). The European Union’s security and defence policy: Struggling to find its role in the big power game \(Policy Brief No. 88\). Tokyo: Toda Peace Institute.](#)

## PRESS RELEASES

### 16 September 2020

[Largest conference on Forced Migration and Refugee Studies in Germany \ “Contexts of Displacement, Refugee Protection and Forced Migrants’ Lives”](#) (PDF)

## BICC IN THE MEDIA

### 28 September 2020

Taz.de: [„Konflikt Armenien gegen Aserbaidschan: Die Angst in den Bunkern“](#) (in German)

### 25 September 2020

Eurasianet.org: [“Armenia to create nationwide civilian militia”](#)

Süddeutsche Zeitung: [„Eine Stadt, eine Waffe und ein Millionenstreit“](#), with quotes by Max Mutschler (in German)

### 24 September 2020

Unsere-zeitung.at: [„Klima + Krieg ≠ Klimakrieg“](#) (in German)

### 23 September 2020

Junge Welt: [„Volles Rohr“](#) (in German)

Tilman Asmus Fischer: [„Krisen führen zum Zusammenrücken“](#) (in German)

### 21 September 2020

HR-Info: [„Weltfriedenstag: Corona und weltweite Konflikte“](#), interview with Conrad Schetter (in German)

### 19 September 2020

Sputniknews.com: [„Russland wird Atomwaffen nur anwenden, falls ...‘ – Politikmagazin über aktuelle Nuklear-Strategien“](#), with quotes by Max Mutschler (in German)

## 16 September 2020

Deine-Korrespondentin.de: [„Abseits. Situation von Afghan\\*innen in Iran“](#), with a quote by Elke Grawert (in German)

## 10 September 2020

Eurasiareview: [“Russian Arms Sales To Armenia And Geopolitical Effects – Analysis”](#)

## 9 September 2020

Geopolitical Monitor: [“Russian Arms Sales to Armenia and Their Geopolitical Effects”](#)

## 3 September 2020

Phoenix (YouTube): [„Vergiftung von Nawalny: Einschätzung von Prof. Andreas Heinemann-Grüder am 02.09.20“](#), interview with Andreas Heinemann-Grüder (in German)

## 1 September 2020

PeaceLab Blog: [„Stabilität weiterdenken: Für einen dynamischen Stabilisierungsansatz“](#), commentary by Max Mutschler, Katja Mielke and Esther Meininghaus (in German)

## 28. August 2020

Apostrophe.ua: [“Отруювачам Навального можуть вручити держнагороди”: що говорять у Німеччині про замах на російського опозиціонера](#)”, with quotes by Andreas Heinemann-Grüder (in Ukrainian)

# DEUTSCH

## AKTIVITÄTEN

## **Podiumsdiskussion „Freiheit, Frieden, Sicherheit und Entwicklung: Die Vereinten Nationen zwischen Anspruch und Wirklichkeit“, Düsseldorf/hybrid (27. Oktober 2020)**

Vor 75 Jahren wurden die Vereinten Nationen vor dem Hintergrund des Zweiten Weltkrieges gegründet, um den Weltfrieden zu wahren und die Völkerverständigung zu fördern. Am 27. Oktober 2020 diskutieren Conrad Schetter, Anna-Katharina Hornidge (Direktorin Deutsches Institut für Entwicklungspolitik) und Ulrich Schlie (Henry Kissinger-Professur, Center for Advanced Security and Strategic Integration Studies) unter der Moderation von Jakob Rhyner (wissenschaftlicher Direktor Innovation Campus Bonn, ehemals United Nations University) über eine politische Standortbestimmung der Rolle der Vereinten Nationen in Bezug auf die Themenfelder Frieden, Sicherheit und Entwicklung – auch anhand von gegenwärtigen Herausforderungen. Die von der Staatskanzlei des Landes Nordrhein-Westfalen organisierte Podiumsdiskussion findet in einem hybriden Format statt.

Anmeldung ab Anfang Oktober möglich (Mailing folgt)

Kontakt: Susanne Heinke unter [pr@bicc.de](mailto:pr@bicc.de)

## **CoRE-NRW Netzwerktreffen 2020, online (8. Oktober 2020)**

"Demokratiefeindlichkeit, Menschenhass, Gewaltbereitschaft - Rechtsextremismus und Islamismus im Fokus der Extremismusforschung NRW" lautet das Thema des diesjährigen CoRE-NRW Netzwerktreffens am 8. Oktober 2020, 13:00-16:00 Uhr, online via Webex. [CoRE- NRW](#) - „Connecting Research on Extremism in North Rhine-Westphalia“ - ist ein wissenschaftliches Netzwerk, das sich mit den Bedingungen und Formen extremistischer Radikalisierung sowie wirksamen Gegenmaßnahmen beschäftigt. wird vom Ministerium für Kultur und Wissenschaft des Landes NRW (MKW) durch eine Koordinierungsstelle unterstützt, die beim BICC in Bonn liegt.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Maurice Doering unter [doering@core-nrw.de](mailto:doering@core-nrw.de)

## **Konferenz zu den Zielen für nachhaltige Entwicklung, Berlin (5. Oktober 2020)**

Im Rahmen der „Sustainable Development Goals (SDG) Conference 2020“, die am 5. Oktober 2020 in Berlin stattfindet, wird Markus Rudolf als Diskutant an dem Panel „The Global Compacts on Refugees & Migration and SDGs: Frameworks for Accountability or Bureaucratic Hyperbole?“ teilnehmen.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Markus Rudolf unter [markus.rudolf@bicc.de](mailto:markus.rudolf@bicc.de)



## **Jahreskonferenz des Beirats der Bundesregierung für Zivile Krisenprävention und Friedensförderung, online (2. Oktober 2020)**

Im Rahmen der Jahreskonferenz des Beirats der Bundesregierung für Zivile Krisenprävention und Friedensförderung zum Thema "Was lernen wir aus Krisen? Zivile Krisenprävention in Deutschland und der EU" co-organisiert Andreas Heinemann-Grüder die beiden Panels "Irregular Armed Groups – Privatization of Security?" und "The Future of Africa: Do strategies respond to challenges and opportunities of the continent?". Die Konferenz findet am 2. Oktober 2020 in einem virtuellen Format statt.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Andreas Heinemann-Grüder unter [heinemann-grueder@bicc.de](mailto:heinemann-grueder@bicc.de)

## **3. Folge der Webinarreihe "Zooming in on Migration and Asylum", online (29. September 2020)**

Die dritte Folge der Webinarreihe „[Zooming in on Migration and Asylum](#)“ – eine Zusammenarbeit des [TRAFIG-Projekts](#) mit den Horizon 2020 Schwesterprojekten [AdMiGov](#), [MAGYC](#) und [MIGNEX](#) – fand am 29. September 2020 mit über 700 registrierten Teilnehmenden statt.

Um einen Beitrag zur Diskussion über den „Neuen Pakt der EU zu Migration und Asyl“ zu leisten, untersuchte das von [AdMiGov](#) organisierte Webinar, wie der Zugang für Drittstaatsangehörige durch das Recht und die politische Ökonomie der Einreisebehörden geregelt wird und erörterte anhand von operativen Fallstudien an den Außengrenzen der Europäischen Union zu Luft (Belgien), Land (Polen) und Wasser (Griechenland), wie der Zugang effektiv erfolgt.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Benjamin Etzold unter [benjamin.etzold@bicc.de](mailto:benjamin.etzold@bicc.de)

## **Fachgespräch zu GCM, GCR und CRRF (29. September 2020)**

Markus Rudolf nahm am 29. September 2020 als Panelist an dem von der Friedrich-Ebert-Stiftung (FES) veranstalteten Fachgespräch zum Global Compact for Migration (GCM), dem Global Compact for Refugees (GCR) sowie dem Comprehensive Refugee and Reintegration Framework (CRRF) teil.

Kontakt: Markus Rudolf unter [markus.rudolf@bicc.de](mailto:markus.rudolf@bicc.de)

## **Online Diskussion „Ein neues Klima für den Frieden – Klimawandel bekämpfen. Gewalt verhindern“, online (21. September 2020)**

Im Rahmen der Bonner Friedenstage 2020 diskutierte Conrad Schetter, gemeinsam mit Birgit Sippel (MdEP) und Koko Warner (United Nations Climate Change Secretariat) am 21. September über Gefahren sowie Maßnahmen zur Bekämpfung von Klima- und Friedensrisiken. Die Veranstaltung, organisiert von BICC, Brot für die Welt, Friedrich-Ebert-Stiftung (FES) und Plattform Zivile Konfliktberatung, fand online statt.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Susanne Heinke unter [pr@bicc.de](mailto:pr@bicc.de)

## **Parlamentarisches Frühstück zum Friedensgutachten 2020, Düsseldorf (18. September 2020)**

Um die Herausforderungen zu diskutieren, die aus friedenspolitischer Sicht auf das Land NRW zukommen, veranstalteten der Präsident des Landtags NRW, BICC und INEF am 18. September ein Parlamentarisches Frühstück im Landtag NRW. Johannes Vüllers und Conrad Schetter, Mitherausgeber des Friedensgutachtens, stellten auch für dieses Bundesland entscheidende Themen wie rechtsextreme Tendenzen, politisch oder religiös motivierte Hetze im Internet, soziale Proteste und die Situation von Geflüchteten in Folge von Gewaltkonflikten zur Diskussion.

Kontakt: Susanne Heinke unter [susanne.heinke@bicc.de](mailto:susanne.heinke@bicc.de)

### **3. Online-Konferenz des Netzwerks Fluchtforschung und FFVT (17.-19. September 2020)**

Das Projekt „Flucht und Flüchtlingsforschung: Vernetzung und Transfer (FFVT)“ unterstützte die vom 17. bis 19. September 2020 stattfindende 3. Konferenz des Netzwerks Fluchtforschung „Kontexte von Flucht, Schutz und Alltag Geflüchteter“. Mit über 80 Einzelveranstaltungen in deutscher und englischer Sprache und mehr als 900 Teilnehmenden aus 47 Staaten war diese virtuelle Konferenz die bislang größte Konferenz zur Flucht- und Flüchtlingsforschung in Deutschland.

Auch das BICC konnte seine Expertise im Bereich der Fluchtforschung aktiv einbringen: So diskutierten Benjamin Etzold und Maarit Thiem, am BICC verantwortlich für das [TRAFIG-Projekt](#), im „World Café: Research ethics in refugee and forced migration studies– international perspectives“, während Markus Rudolf die ihm Rahmen dieses Projektes unternommene Feldforschung in Äthiopien sowie sein Paper „Die Rolle der translokalen Konnektivität im Leben eritreischer Flüchtlinge“ präsentierte. Des Weiteren stellte Elke Grawert das neue [Verbundprojekt](#) vor, Katja Mielke und Ester Serra Mingot beteiligten sich als Vertreterinnen des BICC-Forschungsprojektes [„Trajectories of reintegration: The impacts of displacement, migration and return on social chance“](#) am Panel „(How) Does class matter in reintegration processes of refugees and migrants?“ und Simone Christ und Tim Röing gingen bei ihrer Teilnahme an den Panels „Translocal Lives and connectivity under conditions of displacement“ sowie „(Dis-)Kontinuitäten von Konflikten- und Gewalterfahrungen“ auf Erkenntnisse aus dem Projekt [„Zwischen Bürgerkrieg und Integration – Die Aufnahme von Flüchtlingen als Chance und Risiko für den gesellschaftlichen Wandel in NRW“](#) ein.

[Weitere Informationen](#) | Kontakt: Elke Grawert unter [elke.grawert@bicc.de](mailto:elke.grawert@bicc.de)

### **19. Vernetzungsworkshop „Flucht und Entwicklung“, Berlin (9. September 2020)**

Markus Rudolf organisierte den 19. Vernetzungsworkshop „Flucht und Entwicklung“ mit Teilnehmenden von BICC, der Deutschen Gesellschaft für Internationale Zusammenarbeit (GIZ), dem Deutschen Institut für Entwicklungspolitik (DIE) und der Stiftung Wissenschaft und Politik (SWP) zum Thema „Return and reintegration in international cooperation– Frameworks, implementation and lessons learned“ in Berlin.

Kontakt: Markus Rudolf unter [markus.rudolf@bicc.de](mailto:markus.rudolf@bicc.de)

## **Virtueller Workshop zur Entwicklung von Online-Trainings zum Thema Entwaffnung, Demobilisierung und Reintegration (1.-3. September, 8.-9. September 2020)**

Aufgrund der COVID-19-Pandemie musste das BICC-Projekt "Unterstützung der Vereinten Nationen bei der Überarbeitung der Integrierten Standards für Entwaffnung, Demobilisierung und Reintegration (IDDRS)" drei geplante Präsenzkurse in ein virtuelles Format umwandeln. Das Team arbeitet derzeit zusammen mit dem Ausbildungs- und Forschungsinstitut der Vereinten Nationen (UNITAR) an einem neuen IDDRS-Online-Training, das die neuesten Entwicklungen in der laufenden IDDRS-Revision berücksichtigt. Um das Curriculum vorzubereiten, organisierte das BICC zusammen mit UNITAR im Zeitraum vom 1. bis 09. September einen fünftägigen virtuellen Workshop zur Entwicklung von Online-Trainingskursen. Der Workshop brachte DDR-Experten der Vereinten Nationen, der Afrikanischen Union sowie der Integrierten DDR-Trainingsgruppe (IDDRTG) zusammen und bot ein Forum für Experten, um die Ausrichtung des neuen Online-Trainingskurses zu diskutieren. Darüber hinaus tauschten die verschiedenen Ausbildungsinstitutionen Informationen über neue Ansätze und Erfahrungen im Training zur Entwaffnung, Demobilisierung und Reintegration vor dem Hintergrund der globalen Pandemie aus. Der neu entwickelte virtuelle Kurs soll vom BICC und UNITAR im letzten Quartal des Jahres 2020 konzipiert und umgesetzt werden.

Kontakt: Claudia Breitung unter [claudia.breitung@bicc.de](mailto:claudia.breitung@bicc.de)

## **Projekt-Newsletter „Flucht- und Flüchtlingsforschung: Vernetzung und Transfer“**

Das Projekt „Flucht- und Flüchtlingsforschung: Vernetzung und Transfer“ (FFVT, 2020-2024) zielt auf die Stärkung einer interdisziplinären Flucht- und Flüchtlingsforschung in Deutschland ab. Neuigkeiten aus dem Projekt und dem Forschungsfeld sowie Veranstaltungs- und Publikationshinweise finden Sie ab Oktober 2020 regelmäßig im FFVT-Newsletter.

[Weitere Informationen und Anmeldung](#) | Kontakt: Ann-Christin Komes unter [ann-christin.komes@bicc.de](mailto:ann-christin.komes@bicc.de)

## **NEUE PUBLIKATIONEN**

[Jacobs, C., Ferreira, N., Roman, E., Etzold, B. \(2020\). Policies should better support people trapped in long-term refugee situations. The Conversation.   
\[https://theconversation.com/policies-should-better-support-people-trapped-in-long-term-refugee-situations-141923?utm\\\_source=twitter&utm\\\_medium=bylinetwitterbutton\]\(https://theconversation.com/policies-should-better-support-people-trapped-in-long-term-refugee-situations-141923?utm\_source=twitter&utm\_medium=bylinetwitterbutton\).](#)

[Mutschler, M. \(2020\). Rüstungskontrolle neu lernen. WeltTrends, 28\(167\), 19-23.](#)

[Wulf, H. \(2020\). The European Union's security and defence policy: Struggling to find its role in the big power game \(Policy Brief No. 88\). Tokyo: Toda Peace Institute.](#)

## PRESSEERKLÄRUNGEN

### 16. September 2020

[Größte Konferenz zur Flucht- und Flüchtlingsforschung in Deutschland \ „Kontexte von Flucht, Schutz und Alltag Geflüchteter“ \(PDF\)](#)

## BICC IN DEN MEDIEN

### 28. September 2020

Taz.de: [„Konflikt Armenien gegen Aserbaidschan: Die Angst in den Bunkern“](#)

### 25. September 2020

Eurasianet.org: [„Armenia to create nationwide civilian militia“](#) (auf Englisch)

Süddeutsche Zeitung: [„Eine Stadt, eine Waffe und ein Millionenstreit“](#), mit Zitaten von Max Mutschler

### 24. September 2020

Unsere-zeitung.at: [„Klima + Krieg ≠ Klimakrieg“](#)

### 23. September 2020

Junge Welt: [„Volles Rohr“](#)

Tilman Asmus Fischer: [„Krisen führen zum Zusammenrücken“](#)

### 21. September 2020

HR-Info: „Weltfriedenstag: Corona und weltweite Konflikte“, Interview mit Conrad Schetter

## 19. September 2020

Sputniknews.com: „[Russland wird Atomwaffen nur anwenden, falls ...](#) – Politikmagazin über [aktuelle Nuklear-Strategien](#)“, mit Zitaten von Max Mutschler

## 16. September 2020

Deine-Korrespondentin.de: „[Abseits. Situation von Afghan\\*innen in Iran](#)“, mit Zitaten von Elke Grawert

## 10. September 2020

Eurasiareview: [“Russian Arms Sales To Armenia And Geopolitical Effects – Analysis”](#) (auf Englisch)

## 9. September 2020

Geopolitical Monitor: [“Russian Arms Sales to Armenia and Their Geopolitical Effects”](#) (auf Englisch)

## 3. September 2020

Phoenix (YouTube): „[Vergiftung von Nawalny: Einschätzung von Prof. Andreas Heinemann-Grüder am 02.09.20](#)“, Interview mit Andreas Heinemann-Grüder

## 1. September 2020

PeaceLab Blog: „[Stabilität weiterdenken: Für einen dynamischen Stabilisierungsansatz](#)“, ein Kommentar von Max Mutschler, Katja Mielke and Esther Meininghaus

## 28. August 2020

Apostrophe.ua: [“Отруювачам Навального можуть вручити держнагороди”: що говорять у Німеччині про замах на російського опозиціонера](#)“, mit Zitaten von Andreas Heinemann-Grüder (auf Ukrainisch)

Follow @BICC\_Bonn on Twitter/  
Folgen Sie @BICC\_Bonn auf Twitter  
[twitter.com/BICC\\_Bonn](https://twitter.com/BICC_Bonn)

Please do not reply to this email; this address is not monitored. Please use [pr@bicc.de](mailto:pr@bicc.de) for any inquiry.

The newsletter is not displayed correctly? Please contact: [pr@bicc.de](mailto:pr@bicc.de)